

كليــة عمــان البحــريــة الدولية International Maritime College Oman

اسیاد Member of ASY'AD

إحدى شركات







Nautical Studies (Deck Officer)

Programme Overview

The Deck Officer (DO) programme is a field of study that mixes the traditional techniques of navigation with the latest technology. This programme allows you to manage navigation, maintenance, and cargo of vessels while providing you with a deep background in safety, pollution prevention, maritime law, meteorology, etc.

This academic programme can lead to obtaining the professional Certificates of Competency for a Deck Officer, Chief Mate, and Master Mariner issued by the Ministry of Transport as per the STCW code.



Admission requirements

- General Education Diploma (Grade 12 Certificate) or equivalent
- Applicants must have studied English and Mathematics

For direct entry into the programme,

The applicant must pass the IMCO General Foundation programme or IMCO Placement Tests in English, Maths and IT

Award

Diploma / Bachelor of Science in Nautical Studies (Deck Officer)

Programme Information

Fees 3675 OMR per year

Duration Diploma **3 years**

Bachelor 4 years

*Accredited by Ministry of Transport as per STCW code

Other fees

Registration

Omani Students50 OMR (nonrefundable)International Students100 OMR (nonrefundable)

Books/study materials 200 OMR per year

Security deposit 100 OMR (refundable)



International Students

IMCO welcomes students from all nationalities.

Currently, IMCO has international students from more than 10 countries.

In order to be admitted, international applicants must provide the following documents:

- •The original General Education Diploma certificate (Secondary School Certificate) and the original transcript if available.
- •The original certificates of the pre-certificate stage

Attested by:

- •The Ministry of Education or the educational institution issuing the certificate
- •The Ministry of Foreign Affairs in the country issuing the certificate
- •The Embassy of Oman or the Cultural Attache> of Oman in the country issuing the certificate
- •A photocopy of a valid passport

The Admission & Registration department at IMCO will guide the applicant through the attestation process and will provide the needed support.

For more information, please contact the Admission & Registration department through +968 93210326 admission@imco.edu.om



Career opportunities

After obtaining the **Diploma or bachelor in Nautical Studies**

you will be qualified to work onboard vessels and in shore positions such as:

- Captain
- Chief Mate
- Deck Officer (Operational Level)
- Marine Superintendent
- Ship Agent
- Vetting Manager
- HSSEQ related Positions.
- Marine Survey.
- Port State Control Inspector and other positions in Maritime Administration.
- Port / Marina Captain.
- VTS Operator

Student Hostel Service

IMCO can provide accommodation if requested at the campus for male students and will make the utmost effort to facilitate reasonable accommodation outside the campus in nearby areas for female students.

Information about fees is available at the Finance and Student Affairs Departments. Available accommodation will be allotted on 'first come first serve' basis.

Student Services Facilities

- A well-equipped Sport complex with indoor swimming pool, GYM, indoor playing court as well as outside football playground.
- Students' restaurant.
- In campus minimart.



الملاحة البحرية (ضابط سطح)

نبذة عن البرنامج

برنامج ضابط سطح هو مجال أكاديمي يجمع بين تقنيات الملاحة التقليدية وآخر التقنيات الحديثة. سيتيح لك هذا البرنامج إدارة عمليات الملاحة والصيانة والشحن في جميع أنواع السفن مع تزويدك بخلفية مكثفة عن مجال السلامة ومنع التلوث والقانون البحري والأرصاد الجوية ، إلخ. يصبح الخريج مؤهلاً للتقدم لاختبار شهادة الكفاءة البحرية الصادرة من وزارة النقل كضابط سطح أو كبير الضباط أو ربان أعالي البحار على حسب معايير التدريب والإجازة والخفارة للملاحين (STCW).

متطلبات القبول

- دبلوم التعليم العام (شهادة الصف الثاني عشر) أو ما يعادلها
- يجب أن يكون المتقدم قد درس اللغة الإنجليزية والرياضيات

للإلتحاق المباشر بالبرنامج، يجب على المتقدم اجتياز البرنامج التأسيسي العام أو اجتياز إمتحانات تحديد المستوى في مواد اللغة الإنجليزية والرياضيات وتقنية المعلومات.

الدرجة الممنوحة

دبلوم / بكالوريوس العلوم في الملاحة البحرية (ضابط سطح)

معلومات البرنامج

الرسوم الدراسية ٣٦٧٥ ريال عماني لكل عام دراسي **مدة الدراسة ٣ سنوات** للدبلوم

٤ سنوات للبكالوريوس

*برنامج معتمد من قبل وزارة النقل على حسب معايير (STCW) رسوم أخرى

رسوم أخرى

التسجيل

الطلبة العمانيين ٥٠ ريال (غير مسترجعة)

الكتب والمواد الدراسية ۲۰۰ **ريال** سنويا

التأمين ١٠٠ ريال (مسترجع)



الطلبة الدوليين

ترحب كلية عمان البحرية الدولية بجميع الطِلبة من جميع الجنسيات

حيثُ تضم الكلية في الوقت الحالي طلبة من أكثر من عشر دول.

للقبول في الكلية يجب على الطلبة الدوليين تقديم التالي:

- شهادة دبلوم التعليم العام الأصلية (شهادة الثانوية العاّمة) أو ما يعادلها وكشف الدرجات إن وجد.
 - الشهادة الدراسية الأصلية السابقة للشهادة المراد تقييمها

مصدقة من:

- وزارة التعليم أو المؤسسة التِي أصدرت الشهادة في البلد التي أصدرت الشهادة
 - وزارة الخارجية في البلد التي أصدرت الشهادة
- سُفَارة سلطنة عُمان أو الملّحقية الثقافية العمانية في البلد التي أصدرت الشهادة
 - صورة جواز سفر صاحب الشهادة

سيقوم قسم القبـول والتسـجيل بكليـة عمـان البحريـة الدوليـة بتوجيـه مقـدم الطلـب أثنـاء عمليـة التصديق وتقديم الدعم اللازم.

للمزيد من المعلومات، الرجاء التواصل مع **قسم القبول والتسجيل** عبر

+978 9871 9877

admission@imco.edu.om



مجالات العمل

بعد الحصول على **شهادة الدبلوم أو البكالوريوس في الملاحة البحرية** ستكون مؤهلاً للعمل على متن السفن أو وظائف أخرى على اليابسة مثل:

- قبطان
- كبير الضباط
- ضابط سطح (المستوى التشغيلي)
 - مشرف بحري
 - وكيل السفينة
- مدير التدقيق والتفتيش على السفن
- في المناصب ذات الصلة بالصحة والسلامة المهنية والبيئة
 - في المسح البحري
 - مفتش مراقبة الميناء ومناصب أخرى في الإدارة البحرية
 - قبطان ميناء / قبطان أرصفة يخوت
 - مشغل أنظمة سيطرة حركة السفن

خدمـات السكن الطـلابي

توفر الكلية مسكن داخل حرم الكلية لمن يرغب من الطلبة الذكور كما أن الكلية تبذل كل ما بوسعها لتسهيل الحصول على مسكن لائق خارج حرم الكلية للطالبات.

تتوفر معلومات تكاليف المسكن لدى قسم المالية وقسم شؤون الطلبة وتكون الأولوية لمن يحجز أولا.

الخدمات الطلابية

- مركز رياضي مجهز بحوض سباحة داخلي وصالة رياضة وملعب داخلي بالإضافة الى ملعب كرة قدم خارجي
 - مطعم للطلبة
 - سوبر مارکت



